
物理系教師擔任碩士研究生論文指導教授處理辦法 

107.06.13 本系 106 學年度第 13 次系務會議修訂通過 

  

一、為充分利用本系師資及設備並兼顧研究生之學習興趣，以提高研究績效，

特訂本辦法。 

二、碩士班研究生於新生報到時即發給「碩士生指導教授登記表」，最遲須於

九月底前交回系辦存檔。若有特殊情形無法如期繳交登記表，須向系辦登記備

查。 

三、研究生如要更換指導教授，須於論文口試前一年以上完成手續。每位專任

教師指導之碩士班每一學年度入學研究生，至多三名。 

四、超收碩士生之指導教師，每超收一名學生應捐出當年度計畫經費 8萬元

整。 

五、擬超收學生之指導教授請於每年九月底前提出申請。一旦提出申請且通

過，其所屬學生中途決定更換指導教授時，不得將捐助金額追回。 

六、合聘教授指導之研究生總數亦以三名為原則。 

七、本辦法經系務會議通過後實施，修正時亦同。 

  

  

NATIONAL SUN YAT-SEN UNIVERSITY 

  

Department of Physics Regulations for Faculty Members as Research 

Thesis Supervisors of Master’s Graduate Students 

Amended and approved by the 11st Department General Meeting on 

May 24, 2011, School Year 99. 



  

I. This set of regulations is specifically issued in order to improve 

research performance by enhancing full advantage of the faculty 

and equipment of the department as well as learning interests of 

graduate students. 

  

II. As a master’s program graduate student first report to the 

registration officers, "Master Student Research Supervisor 

Registration Form" shall be given to the student, which has to be 

returned to the department office for documentation before the end 

of September. If a student expects to not return the form in time 

due to a specific reason, the student shall report to and make a 

registration at the department office in advance. 

  

III. For changing the research supervisor, a graduate student shall 

complete the procedure at least one year before thesis oral 

examination. Each full-time faculty member may supervise at most 

three first-year graduate students in the master’s program. 

  

IV. A research supervisor who accepts additional master’s students 

shall donate NT$ 80,000 of the annual program funds each 

additional student. 

  

V. A research supervisor who plans to accept additional students 

shall submit an application by the end of September each year. 

Once the application is submitted and approved, the donated 

amount shall not be taken back if the subordinated student decides 

to change research supervisor during the program. 

  



VI. The number of graduate students supervised by a joint-

appointed supervisor is also limited to three. 

  

VII. The present regulations shall be implemented following 

approvals of department general meetings. The same procedure 

shall be carried out when amendments are to be made. 

 


